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Pargas stad sålde tidigare i år 75 procent av aktierna i Pargas Fjärrvärme Ab till 
Adven Oy. I samband med köpet upprättades ett aktieägaravtal där bland annat 
lönsamhetskriterierna och prissättningspolicyn för bolaget fastställdes. Den svaga 
konjunkturen inom byggindustrin har dock lett till att leveranserna av 
processvärme 2024 ligger långt efter målen och kommer att förbli på en låg nivå 
också 2025. Adven Oy föreslår därför med hänvisning till aktieägaravtalet att de 
resultatmål som fastställts i avtalet ses över 2025 och 2026 så att 
prisutvecklingen hålls jämnare och den totala höjningen blir mindre under de 
kommande två åren. 
 
Situationen försvåras av Nordkalks besked om stängning av kalkugnen, vilket 
avsevärt minskar tillgången på processvärme och höjer produktionskostnaderna 
för värme. För 2025 har ägarna i aktieägaravtalet kommit överens om att om 
Nordkalk inte levererar processvärme till Pargas Fjärrvärme under januari-
oktober 2024, höjs försäljningspriset på värmeenergi med 7 procent från och 
med den första januari 2025. Eftersom Nordkalks leveranser av processvärme 
upphörde redan i april 2023, uppfylls villkoret. För 2026 fastställs i avtalet mellan 
ägarna att bolagets försäljningsbidrag ska vara minst 53 procent. Om tillgången 
på processvärme hålls på den prognostiserade nivån för 2025, höjs energipriset 
för kunderna med 23 procent från och med januari 2026, vilket innebär en 
höjning med sammanlagt 30 procent under 2025 och 2026. Om tillgången på 
processvärme dock uppgår till den budgeterade nivån för 2025, blir höjningen 
12 procent, varvid den sammanlagda höjningen under två år är 19 procent. 
 
Adven Oy föreslår att energiavgifterna för 2025 höjs med 13 procent från och 
med februari. Eftersom höjningen skulle ske i februari, skulle dess inverkan på 
hela året vara cirka 11,5 procent, då priserna i januari fortfarande skulle vara 
oförändrade. Det föreslås att aktieägaravtalet uppdateras för 2026 så att 
minimikravet på försäljningsbidraget för bolaget är 52 procent (det nuvarande 
målet är 53 procent), varefter det ursprungliga försäljningsbidraget på 53 procent 
återinförs från ingången av 2027. Om tillgången på processvärme hålls på den 
prognostiserade nivån för 2025, blir höjningen av energiavgifterna 14 procent 
från och med januari 2026, vilket innebär en ökning med sammanlagt 27 procent 
under två år. Om tillgången på processvärme uppgår till den budgeterade nivån 
för 2025, blir höjningen endast 3 procent, varvid den sammanlagda höjningen för 
2025 och 2026 stannar vid 16 procent.  
 

 Dessa höjningar gäller inte grundavgifterna. 
 
Föredragande Ekonomi- och förvaltningschef Petra Palmroos, tfn 040 839 7170  
 fornamn.efternamn@pargas.fi  

 
Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar följande: 

 
1. Adven Oy:s förslag om att höja energiavgifterna för 2025 med 13 procent från 
och med februari godkänns, varvid höjningens årliga inverkan på energipriser för 



kunderna är cirka 11,5 procent. 
 
2. Det beslutas att aktieägaravtalet ska uppdateras så att minimikravet på 
försäljningsbidraget för bolaget för 2026 sänks till 52 procent. Det ursprungliga 
målet på 53 procent återinförs från och med 2027. 
 
3. Om tillgången på processvärme hålls på den prognostiserade nivån för 2025, 
godkänns en höjning av energiavgifterna med 14 procent från och med januari 
2026, vilket innebär en ökning med sammanlagt 27 procent under 2025 och 
2026. 
 
4. Om tillgången på processvärme uppgår till den budgeterade nivån för 2025, 
godkänns en höjning med 3 procent från och med januari 2026, varvid den 
sammanlagda höjningen för 2025 och 2026 stannar vid 16 procent. 
 

Beslut VD för Pargas Fjärrvärme Ab Roald von Schoultz närvarade som sakkunnig under 
paragrafen och avlägsnade sig innan beslutet fattades. 
 
Stadsdirektör Tom Simola och ledamot Kurt Lundqvist anmälde samfundsjäv 
eftersom de sitter i bolagets styrelse och de avlägsnade sig från mötet under 
behandlingen av ärendet.  
 
Ledamot Markku Orell föreslog remiss av ärendet som understöddes av ledamot 
Kaj-Johan Karlsson för att vidareutreda prissättningen för år 2025 i enlighet med 
nuvarande aktieägaravtal.  
 
Stadsstyrelsen godkände remiss av ärendet enhälligt. 

 
Delgivning Adven Oy 
 
 __________________ 
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Föredragande Ekonomi- och förvaltningschef Petra Palmroos, tfn 040 839 7170  
 fornamn.efternamn@pargas.fi  

 
Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar att det inte görs ändringar i aktieägaravtalet. 

 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Beslut Stadsdirektör Tom Simola och ledamot Kurt Lundqvist anmälde samfundsjäv 
eftersom de sitter i bolagets styrelse och de avlägsnade sig från mötet under 
behandlingen av ärendet. 
 
Förslaget godkändes. 
 
Beslutet justerades omedelbart. 

 
Delgivning Adven Oy 
 
 __________________ 
 



 


